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ماجرای تیم های نظامی هم از آن جمله ماجراهایی است که در فوتبال ما اتفاق 
می افتد! بازیکنان در باشگاه های مختلف وقتی به سن سربازی می رسند راهی 
تیم های نظامی می شــوند تا مدتی را در این تیم حضور داشته و سپس بتوانند 
کارت پایان خدمت خود را دریافت کنند. این مساله اما در سالهای اخیر با حاشیه 

هایی همراه بوده است.

حضور بازیکنان سرباز در تراکتورسازی
تیم های تراکتورســازی، فجر سپاسی، ملوان و نیروی زمینی  تیم های نظامی 
به حساب می آیند. بازیکنان سرباز طبق کدی که به آنان ابلاغ می شوند راهی 
یکی از این تیم ها شــده تا خدمت سربازی خود را طی کنند در این میان سهم 
تراکتورسازی از تیم های دیگر خصوصا ملوان بیشتر بوده است . تراکتورسازی 
در ابتدای لیگ پانزدهم با کمترین هزینه بازیکنان سرباز را جذب کرده که هر 
کدام برای تیم هایشان مهره های اصلی محسوب می شدند.کد این بازیکنان 
برای  تراکتورسازی خورد  که همین مساله اعتراضات تیم های دیگری را هم 
در پی داشت. این بازیکنان هزینه زیادی برای باشگاه ندارند و طبق بخشنامه 

ای که برای بازیکنان سرباز صادر شده است ماهیانه حقوق 150 هزار تومان 
دریافت می کنند. باشــگاه تراکتور زیربار این مســاله نرفته که پول بیشتری به 

مجبور هستند با همین این بازیکنان پرداخت کند و سربازان 
حقوق بســازند. شــجاع خلیل زاده، 

علــی حمــودی و ســینا عشــوری از 
سال گذشــته همراه تراکتورسازی 
تمریناتشــان را انجــام داده انــد و 
دوره آموزشی را گذرانده اند. سامان 
نریمان جهان،شاهین ثاقبی، فرید 
بهــزادی کریمی،پیمان کشــاورز و 
سعید آقایی نیز جزو بازیکنان فصل 
قبل تراکتورســازی هستند که در 
این تیم دوران سربازی شان را می 
گذراندند. سروش رفیعی  و بختیار 
رحمانی هم خدمت سربازی اش 

را در ایــن تیــم میگذارنــد. محمد 
رضا اخباری دروازه بان ســایپا  هم در 

ابتدای فصل راهی تراکتورســازی شــد و 
به عضویت این تیم در آمد. تراکتورســازی با مربی تونی اولیویرا و با حضور این 

بازیکنان با تکنیک و نامدار نتوانست در نیم فصل اول نتایج قابل قبولی کسب 
کند. بعد از آن بود که امیر قلعه نویی یکبار دیگر هدایت تیم سرخ پوش تبریزی را 
در اختیار گرفت. سرمربی سابق استقلال اما برای نیم فصل دوم بدنبال مهاجم 

بود تا یکی از مشکلات اصلی تیم پرطرفدار آذربایجان را حل کند.

حضور شریفی در تراکتورسازی؟!
دهــم دیماه بود که مهدی شــریفی  مهاجم تیــم زرد پــوش اصفهانی، پس از 
بازی تیم های ســپاهان و ذوب آهــن در دربی اصفهان از هواداران ســپاهان  
خداحافظی کرد. وی آخرین بازی خود را برای تیم ســپاهان انجام داد تا پس از 
پشت سرگذاشتن خدمت سربازی باز هم به دیار نصف جهان برگردد. گفته شد 

قرار است این مهاجم جوان به تیم تراکتورسازی ملحق شود و مذاکراتی نیز در 
این خصوص صورت گرفته بود.

کد شریفی برای ملوان خورده!
مهرعلی باران چشمه رئیس تربیت بدنی ســتاد کل نیروهای مسلح  در گفتگو 
با فارس در خصوص آخرین وضعیت مهدی شــریفی هافبک ســپاهان برای 
پیوســتن به تیم های نظامی گفت: با توجه به اینکه 
در باشــگاه تراکتورســازی بازیکنان خوبی 
مثل بختیار رحمانی، سروش رفیعی و ... 
حضور دارند تصمیــم گرفتیم تا مهدی 
شریفی به ملوان برود چون شرایط این 
تیم خوب نیست و مقرر شد این بازیکن 
در ملوان خدمت کند. وی درباره اینکه 
چطور تراکتورســازی از قبل با شریفی 
مذاکره کرده بود، گفت: تراکتورسازی 
بــدون هماهنگی بــا شــریفی صحبت 
کرده بــود و ما هم قبــلا به همه 

باشــگاه ها اعلام کرده بودیم بدون هماهنگی مذاکره نکنند. تراکتورســازی، 
ملوان، فجرسپاسی و نیروی زمینی 4 باشگاهی هستند که به آنها بازیکن سرباز 
می دهیــم و ما هم قبلا به آنها اعلام کردیم که بدون هماهنگی ما با ســربازان 
مذاکره نکنند. باران چشــمه گفت: در حال حاضر چون ملوان وضعیت خوبی 
ندارد شــریفی را به این تیم می دهیم چون قصدمان حمایت و پشتیبانی از همه 
باشگاه های نظامی است و آنها فرقی با هم نمی کنند. به خاطر همین هم تصمیم 
گرفتیم شریفی را به ملوان بدهیم و به نظام وظیفه هم اعلام کردیم که برگه اش 

را برای ملوان صادر کند.

از ملوان به تراکتورسازی
روز شنبه اما اعلام شــد مهدی شریفی باید برای تراکتوســازی به میدان برود 
و خدمت ســربازی خود را در این باشگاه پشت ســر بگذارد.  در تمرین روز شنبه  
تراکتورســازی مهدی شــریفی که  حضورش در این تیم قطعی شده غایب بود. 
شریفی به دلیل اینکه در حال انجام امور اداری پیوستن به تراکتورسازی است 

در تمرین غایب بود.

اعتراض ملوانی ها
باشــگاه ملوان پس از  تغییر در تصمیم گیری مســئولین، بیانیه ای صادر کرد. 
حمید  اســتیلی در خصوص بیانیه ای که این باشــگاه مبنی بــر کناره گیری از 
رقابت های لیگ برتر داده، به تســنیم گفت: این تصمیم باشــگاه اســت و 
ما نیز تابع آن هســتیم.  فکر می کنم در حق تیم ملوان اجحاف شــده 
است. عجیب است بازیکنی که تا دیروز کد سربازی اش برای ما 
خورده بود و روی او حساب زیادی می کردیم به دلیل فشار 
مسئولان، نماینده ها و استانداری آذربایجان شرقی به 
یکباره امروز بازیکن تراکتورسازی می شود.  وی 
ادامه داد: شــرایط مالی سختی داریم و با 
جذب بازیکنان سرباز می توانیم خیلی 
از مشــکلات خود را حــل کنیم، 

دلیــل وقتــی که روز گذشــته بــه همیــن 
اعلام کرد کد شریفی برای سردار باران چشمه 

روی او حســاب ویژه ای باشــگاه ملوان خورده 
چــون مــا فقــط در در خط حمله خود باز کردیم 

داریم. استیلی در این خــط ســیدجلال رافخایی را 
به دلیــل آن خصوص اینکه این تغییر تصمیم و کد 

صورت گرفته که تراکتورســازی یکی از 4 
نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا است، 

تصریح کرد: ما دوســت داریم تراکتورسازی 
تیم بسیار قوی در رقابت های لیگ قهرمانان 

آسیا و به ویژه مقابل تیم های عربستانی باشد اما 
مسئولان در ستاد کل نیروهای مسلح باید به فکر 

تیم ما هم باشند. شــما نگاه کنید برای همین فصل 
چند بازیکن سرباز باکیفیت به تراکتورسازی رفتند و بیشترین سهم از بازیکنان 
باکیفیت سرباز را این باشگاه داشته اســت بنابراین سهم باشگاه مردمی مانند 

ملوان چه می شود؟

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

همه امشب منتظر اولین 
نمایش رسمی رئال با زیزو 
هستند.

تیتر دو

درخواست بی شرمانه 
سعودی ها از قطر

سعودی ها به دنبال تحریک کردن دیگر کشورهای 
عربــی به ویــژه قطر بــرای تحریــم فوتبــال ایران 
 هســتند و فعالیــت خــود را در ایــن زمینــه شــروع 

کرده اند.
تنش بین ایران و عربستان به دنیای ورزش و به ویژه 
فوتبال هم کشیده شده اســت. سعودیها در چند روز 
اخیر به منظور ســر پوش گذاشــتن به اقدامات خود 
دست به حاشیه ســازی زیادی زده اند و باشگاه های 
این کشــور در اقدامی هماهنگ اعلام کردند که در 

خاک ایران به میدان نخواهند رفت.
سران فوتبال عربســتان نه تنها چنین خواسته ای 
را به کنفدراســیون فوتبال آســیا ارائه داده اند بلکه 
بــه دنبال تحریک کــردن دیگر کشــورهای عربی 
هم هســتند. البتــه بعضــی از این کشــورها مثل 
امارات بدون ســاز هم رقصیده انــد و موافقت خود 
را با سعودیها بیان داشــته اند اما یکی از کشورهای 
تاثیرگذار عربــی که تاکنون هیچ واکنشــی از خود 
نشان نداده است قطر اســت که با توجه به برعهده 
گرفتــن میزبانی جــام جهانی 2022 به کشــوری 

پرنفوذ در جهان فوتبال تبدیل شده است.
سعودی ها به دنبال این هستند که قطر را نیز مانند 
امارات متحد خود کنند تــا برابر ایران موضع گیری 
کننــد. عبدالرحمــان الباطین عضــو هیئت مدیره 
باشــگاه الهــلال عربســتان کــه در فوتبــال این 
کشــور نفوذ زیادی دارد از کشــور قطر خواســت تا 
باشــگاه های ایرانی را تحریم کنند و در خاک ایران 

به میدان نروند.
اگــر  باشــگاه های عربســتان حتــی  او گفــت: 
کنفدراســیون فوتبال آســیا هم آنهــا را وادار کند در 
ایران به میدان نخواهند رفت و امیدوار هســتیم که 
کشور دوست و همسایه ما قطر هم چنین رویه ای را 
در پیش بگیرد و برابر نماینــدگان ایران در خاک این 

کشور به میدان نروند.
او ادامه داد: ایران دشــمنی خود را در قبال ما نشان 
داده اســت و با شــعارهای نژاد پرســتانه و اقدامات 
تحریــک آمیز چنین موضوعی را ثابت کرده اســت. 
از بــراداران اماراتی خــود به خاطر اینکــه در کنار ما 
ایستادند تشکر می کنیم و از قطری ها می خواهیم که 

آنها هم چنین موضع گیری داشته باشند.

 »لوییس سوآرس« 
دو جلسه محروم شد

 مهاجم اروگوئه ای تیم فوتبال بارسلونا به دلیل درگیری 
در تونل در پایان دیدار این تیم با اسپانیول، متحمل دو 
جلســه محرومیت شد. بارســا در دیداری جنجالی در 
مرحله یک شــانزدهم نهایی رقابتهای جام حذفی با 
نتیجه 4 بر یک از ســد اسپانیول گذشت.  پس از پایان 
بازی درگیری بازیکنان دو تیم به تونل کشیده شد و طبق 
اعلام داور مسابقه، سوآرس به بازیکنان حریف دشنام 
داده است.  باشگاه بارسلونا در واکنش به تصمیم کمیته 
انضباطی فوتبال اسپانیا گفته در این خصوص فرجام 
خواهی خواهد کرد. مســئولان باشــگاه بارسا عنوان 
کرده اند بازیکن تیمشان از الفاظی که مارتین مونوئرا 
در گزارش خود آورده استفاده نکرده است.  اسپانیول 
در این بازی که چهارشــنبه شب برگزار شد دو بازیکن 

خود را به دلیل اخراج از دست داد.

مسوت اوزیل بهترین لژیونر 
آلمانی شد

 بازیکن میانی تیم فوتبال آرسنال از سوی مجله کیکر 
به عنوان بهترین بازیکن آلمانی شاغل در لیگ های 
خارجی معرفی شــد. مســوت اوزیل به دلیل عملکرد 
خوبی که در فصل 1۶-2015 برای توپچی های لندن 
داشــته به عنوان برترین لژیونر آلمانی انتخاب شــده 
است. اوزیل در میان دیگر بازیکنان آلمانی شاغل در 
لیگ های دیگر از جمله تونی کروس، ســامی خدیرا 
و باستین شواین اشــتایگر به این عنوان انتخاب شده 
اســت. اوزیل چهار پاس گل دیگــر در رقابتهای این 
فصل لیگ برتر بدهد به رکورد 20 پاس گل تیه ری آنری 
خواهد رســید. انتخاب اوزیل به عنوان برترین لژیونر 
در حالی رخ می دهد که وی در سطح کلاس جهانی 
هنوز نظر بسیاری را جلب نکرده از جمله لوتار ماتئوس 
که اعتقاد دارد انتظار بیشــتری از ایــن بازیکن وجود 
دارد. کاپیتان پیشین تیم ملی آلمان در این خصوص 
به عملکرد ضعیف این بازیکن در شکســت 4 بر صفر 

آرسنال مقابل ساوتهمپتون اشاره می کند.

 همه بخاطر زیدان 
هیجان زده اند

ژابی آلونســو از اینکــه زین الدین زیــدان هدایت تیم 
سابقش رئال مادرید را بر عهده گرفته خوشحال است. 
زیدان هفته گذشــته جایگزین رافا بنیتس در تیم اول 
رئال شــد. او یک سال و نیم مربی تیم دوم این باشگاه 
بود و حالا این فرصت را دارد تا توانایی هایش در عرصه 
مربیگری را در تیم اول رئال نشان دهد.  زیدان امشب 
برابر دپورتیوو برای اولین بار روی نیمکت کهکشانی ها 
خواهد نشست. ژابی آلونسو، ستاره سابق رئال و فعلی 
بایرن در همین رابطه گفت:" من زیدان را خیلی خوب 
می شناسم. مقابل او بازی کرده ام و مقطعی نیز او مربی 
من بود. همه بخاطر او هیجان زده اند و من در چالش 
جدیدی که قبول کرده برایش آرزوی موفقیت می کنم. 

امیدوارم او بتواند با رئال بهترین نتایج را بگیرد."

 نامه فیفا به بلاتروپلاتینی 
درمورددلایل محرومیت

کمیته اخلاق فیفا در نامه ای رســمی به سپ بلاتر و 
میشل پلاتینی، دلایل محرومیت 8 ساله شان را به آنها 
 توضیح داد.  این دو متهم هستند که از جایگاه شان سو 
استفاده کرده اند و بلاتر در سال   2011 یک پرداختی 2 
میلیون فرانکی ناموجه به پلاتینی داشته است. کمیته 
اخلاق فیفا این دو را ابتدا  برای 90 روز و سپس برای 8 

سال از فعالیت های فوتبالی محروم کرد. 

پیام دوباره شاگرد دایی شد
چند روز پس از پســت خداحافظی پیام صادقیان 

از فوتبال، هافبک پرحاشــیه نفت تهران ســر 
از صبــای قم و تیم علی دایــی درآورد. پیام که 

روزهای خوبی را در پرســپولیس دایی پشت سر 
گذاشــته بود و عمده محبوبیت اش را مدیون ان 

روزهاســت در خصوص خداحافظی ناگهانی اش 
از فوتبــال می گوید: » نمی دانم چرا آن پســت من 

اینگونــه تعبیر شــد که قصــد خداحافظــی از فوتبال 
را دارم. کامنت هــای زیــادی داشــتم که می پرســیدند 

تکلیف من چه می شــود و من بین چند پیشنهاد مانده بودم و باید 
شرایطی باشگاه نفت تکلیف مرا مشخص می کرد. در چنین 

گفتــم فعــلا از اینســتاگرام بروم. 
آن پســت معنایش این بود ولی 
تصورها بر این بود که از فوتبال 

خداحافظی کرده ام.«

تبریزی ها خوشحال، انزلی چی ها معترض
مهدی شریفی؛ از ملوان تا تراکتورسازی

در شلوغی مراسم تشییع جنازه محمدعلی اینانلو که خیلی از 
مسئولان صداوسیما به حیاط مسجد بلال آمده بودند، عادل 
فردوسی پور با مردی از مسوولان سازمان روبه رو شد که بعد از 
عدم پخش مصاحبه محمدجواد ظریف از 90، با بیانیه ای تند، 
گناه اتفاقات رخ داده را به گردن مجری این برنامه انداخت؛ 

دکتر داوود نعمتی انارکی، مدیر روابط عمومی صداوسیما.
انارکی  همان فردی بود کــه در بیانیه ای چهاربندی، عادل 
فردوســی پور را مسبب اصلی حاشــیه های برنامه 90 شب 
یلدا دانسته بود. او حالا در حیاط مسجد در حالی که مهدی 
نجف پور و یکی دیگر از مجریان واحد مرکزی خبر در اطرافش 
ایستاده بودند، با فردوسی پور روبه رو شده. ظاهرا این دیدار، 
اولین دیدار این دو با هم بوده و فردوسی پور قبل از این حتی 
یک بار هم چهره این همکار قدیمــی اش را ندیده! البته در 
تشکیلاتی که 40 هزار نیرو دارد و به صورت بخشی مدیریت 
می شود این نشناختن ها خیلی غیر عادی نیست زیرا 40 هزار 

نفر خود به میزان جمعیت یک شهر است.
فردوســی پور مثل سایر مراســم های این چنینی، مدام باید 
سلفی می گرفت و البته به یک سوال تکراری جواب می داد؛ 
اینکه سرنوشت مصاحبه با ظریف چه شد. ابتدا این پرسش ها 
را با »نمی دانم والله« رد می کرد تا اینکه خیلی اتفاقی با مدیر 
روابط عمومی رسانه ملی روبه رو شد. برای اولین بار و دلخور 

از بیانیه ای که تنها نقطه تلاقی شــان بود، شــروع به گفتن 
کرد: »سلام استاد، عادل فردوسی پور هستم، یک دشمن. 
بابا من به قرآن عادل فردوسی پور هستم، مجری تلویزیون 
خودمان. دشمن نیستم. این بیانیه تند حقم بود؟« گلایه ای 
که البته مدیر روابط عمومی رســانه ملی خیلی اعتقادی به 
تند بودنش نداشــت و می گفت: »البتــه اینقدر هم تند نبود 
که می گویی. بــه هر حال ما هم بایــد از جایگاه مدیریتی در 
صداوســیما به این ماجرا واکنش نشــان می دادیم. شرایط 
خیلی دشواری بود. نمی توانستیم ساده از کنارش بگذریم.« 
عادل همچنان اصرار می کرد که اشــتباهی نکرده و طرف 
مقابل هم نمی پذیرفت که بیانیه اش تخریبی بوده: »تازه من 
که در مصاحبه ام با خبرگزاری ایسنا، گفتم عادل فردوسی پور 
سرمایه صداوسیماست و باید حفظ شود. ما مشکلی نداشتیم 
اما جوی که علیه تلویزیون به راه افتاد، همه انتظار داشــتند 
واکنش نشان دهیم.« مهدی نجف پور دیگر مجری سیما، 
با خنده وارد بحث فردوســی پور و مدیر روابط عمومی صدا و 
سیما شــد. او گفت که معنا در ارتباط منتقل نمی شود و پیام 
منتقل می شود. داشت بحث تئوریک از دیوید برلو، کار شناس 
برجسته رسانه ای را مطرح می کرد چون نعمتی یکی از اساتید 
معروف نظریه های ارتباطات است اما عادل همچنان دلخور 
بود. همچنان اغلب آنهایی که نزدیک می شدند تا با او عکس 

یادگاری بگیرند، سوالشان بحث داغ پخش نشدن مصاحبه 
ظریف بود. عادل حالا می توانست به مردم جوابی بدهد که 
خودش را راحت کند: »آقای انارکی مسئول روابط عمومی 
صداوســیما هستند، از ایشــان بپرسید، ایشــان در جریان 
هســتند!« بحث به جاهای داغ رســید؛ دلایل حساســیت 
تلویزیون روی مصاحبه. پرسش نمایندگان رسانه ملی این بود 
که چرا عکس های مصاحبه سه روز زود تر پخش شده و چرا 
این همه بازتاب داشته است و فردوسی پور که این روز ها خوب 
قسم می خورد، می گفت: »به قرآن حتی نگذاشتم هیچ کدام 
از بچه های ما با خودشان گوشی دوربین دار بیاورند و عکس 
بگیرند. اگر عکسی از مصاحبه بیرون آمده، کار بچه های ما 
نبوده. تازه مصاحبه از روز شــنبه در اختیار مسئولان شبکه 
گاه، می شنیدند.  بوده.« آنها بحث می کردند و بقیه هم ناخودآ
مدیر روابط عمومی تلویزیون گفت: »جمله ای که شما روی 
آنتن گفتی حساســیت برانگیز بود. می توانستید بگویید این 
مصاحبه را در اختیار مدیران رســانه ملی گذاشــته اید و آنها 
تصمیم می گیرند که چه وقتی و از چه برنامه ای پخش شود.« 
و عادل هم اصرار داشت که جمله ای که گفته همین بوده یا 
فرقی با این نداشته، وقتی گفته مسئولان صداوسیما فعلا 
صلاح ندیده اند این مصاحبه پخش شــود، یعنی همانی که 

دکتر انارکی فکر می کرده باید پخش شود.

روایتی از رویارویی عادل با یک مدیر صداوسیما

ورزش


